
 
 
 
 

PROTOKÓŁ Nr VII/03 
 

z VII posiedzenia Rady Gminy Mielnik 
w dniu 29 sierpnia 2003 roku. 

 
Sesja Rady Gminy rozpoczęła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Mielnik o godz. 900 , 
zakończyła się o godz.1105. 

Lista obecności radnych i zaproszonych gości znajduje się w załączeniu do protokołu. 
 

Otwarcia VII sesji Rady Gminy Mielnik dokonał jej Przewodniczący Pan Mieczysław 
Jaroszuk. 
Pan Przewodniczący powitał radnych i gości obecnych na sesji. Stwierdził, że w sesji 
uczestniczy 15 radnych, co stanowi regulaminowe quorum do podejmowania prawomocnych 
uchwał. 
 
Na protokolanta obrad Przewodniczący powołał Panią Elżbietę Szymańską. 
 

Do punktu 2. 
 
Przewodniczący Rady przedstawił radnym porządek obrad VII Sesji Rady Gminy  Mielnik. 
Brzmi on następująco : 
 
1. Otwarcie sesji. 

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie między sesjami. 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

6. Informacja Wójta Gminy o przebiegu wykonania budżetu gminy za I półrocze 2003r. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2003r. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia koncepcji kanalizacji sanitarnej dla Gminy 
Mielnik. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie opinii dotyczącej zmiany charakteru użytkowania gruntów z 
rolnego na leśny. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy cenowej za zbiorowe zaopatrzenie w 
wodę z ujęć wody na terenie Gminy Mielnik. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie włączenia Przedszkola w Mielniku w skład Zespołu Szkół w 
Mielniku. 
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12. Podjęcie uchwały w sprawie powołania zespołu opiniującego kandydatów na ławników. 

13. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

14. Wolne wnioski. 

15. Zakończenie obrad. 

 

Pani Helena Datczuk zwróciła się z zapytaniem dlaczego w punkcie 11 porządku obrad 
umieszczono podjęcie uchwały w sprawie włączenia Przedszkola w Mielniku w skład 
Zespołu Szkół w Mielniku, skoro taka uchwała była podejmowana na poprzedniej sesji ? 

 

Pan Przewodniczący Rady poinformował, że wyjaśnień w tej sprawie udzieli Pan Wójt 
Gminy w 11 punkcie porządku obrad. 

 
Do punktu 3. 

 
Przewodniczący Rady poinformował radnych, że protokół z poprzedniej sesji Rady 

Gminy wszyscy radni otrzymali, ponadto jest on wyłożony na sali obrad i jeżeli do końca 
sesji nie zostaną zgłoszone do niego uwagi lub poprawki, zostanie on przyjęty w takiej 
formie, w jakiej go sporządzono. 
 

Do punktu 4. 
 
Pan Wójt przedłożył Radzie Gminy sprawozdanie ze swojej działalności w okresie między 
sesjami : 

� W dniach 28-29 czerwca br. odbyły się „Dni Mielnika”, impreza była bardzo dobrze 
zorganizowana, obyło się bez jakichkolwiek incydentów. 

� Odbyły się prawie wszystkie przetargi na inwestycje planowane w br., co spowodowało 
że ich koszty są już urealnione Część inwestycji została już wykonana, część jest w 
trakcie realizacji. Pan Wójt omówił przebieg realizacji inwestycji w poszczególnych 
miejscowościach gminy : 

Niemirów 
Wykonano parking przy kościele, w trakcie realizacji jest budowa ulicy Zamkowej i 
Cmentarnej. 

Wajków 
Do końca września zostaną wykonane nawierzchnie na ulicy gminnej (w kierunku radnego i 
sołtysa) oraz na drodze powiatowej, na odcinku będącym przedłużeniem bruku. 

Mielnik 
- odbył się przetarg na ul. Zamiejską, planowaliśmy tam środki w wysokości 250 tys.zł., po 

przetargu okazało się że potrzeba na ten cel 328.000 złotych. W związku z tym Pan Wójt 
złożył wniosek o zwiększenie budżetu na ten cel. 

- odbył się przetarg na chodnik na ul. Bugowej, chodnik będzie budowany po stronie 
przeciwnej od hotelu OSP i jeszcze w tym roku odcinek ten zostanie wykonany. Odbył się 
również przetarg na odcinek chodnika na ulicy Królewskiej, jest on w trakcie 
wykonywania. 

- została wykonana dokumentacja na ulicę Popław i część ulicy Zaszkolnej, przetarg na te 
ulice odbędzie się 24 września br. Jest to duży przetarg, kosztorys inwestorski opiewa na 
ponad 30 tys.euro, stąd też będzie to związane z zachowaniem pełnych terminów. 
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Moszczona Królewska 
- podpisany został aneks kończący umowę pomiędzy Zarządem Wojewódzkim Dróg a 

gminą na budowę chodników w Moszczonie Królewskiej. Jest już rozstrzygnięty przetarg 
na budowę tych chodników, budowa obejmie obszar od przepustu w kierunku Siemiatycz, 
po stronie mleczarni, na całym ciągu istniejącego chodnika. Kosztować to będzie ok. 123 
tys. złotych, z czego nasza gmina zapłaci ponad 60 tys.zł. Przy tej okazji odbudowane 
zostaną również przepusty. W najgorszym przypadku, do 2005r., zrobiona zostanie całość 
chodników w Moszczonie Królewskiej i Radziwiłłówce. 

- dokonano odbioru odcinka drogi do Końskich Gór, są środki na dokończenie budowy tej 
drogi. 

Radziwiłłówka 
- dokończona zostanie budowa nawierzchni asfaltowej na drodze powiatowej w 

Radziwiłłówce, 
- w całości zostanie wykonany chodnik po jednej stronie drogi i 100m. po drugiej stronie. 

Mętna 
- przygotowana została ulica Wysocka do położenia na niej emulsji, co niebawem zostanie 

zrobione, 
- w Adamowie wykonany zostanie remont osiedlowych chodników. 

Tokary 
- położono emulsję na ulicy, od krzyżówki do granicy, w przyszłym tygodniu będzie 

kładziona emulsja na odcinku drogi przy Panu Patkowskim. Będzie również robiona 
droga do wysypiska (przy Lodzi Zalewskiej). 

- uporządkowane zostanie skrzyżowanie w Tokarach (oznakowane). 

Wilanowo 
- jest już przygotowany do położenia emulsji odcinek drogi od krzyżówki do ostatnich 

zabudową oraz na drodze do wysypiska (tak jak kończą się zabudowania Pana Terebuna). 
Już w przyszłym tygodniu rozpoczną się przy tym prace (tak jak i w Tokarach). 

- nie będzie w roku bieżącym robiona droga do Werpola, środki przewidziane przez Radę 
Gminy na ten cel przejdą na odcinek ulicy Brzeskiej ( w kierunku Przedmieścia). Koszt 
całej inwestycji opiewa na sumę 517 tys.zł., po odjęciu chodników da to kwotę 415 tys.zł. 
Powiat na ten cel daje 50 tys.zł., nasze środki to 200 tys.zł. Jest szansa że najgorszy 
odcinek, do Pana Kaniewskiego, zostanie wykonany jeszcze w tym roku. Jak wiadomo 
droga ta jest w fatalnym stanie, o jej naprawę od lat zabiegali mieszkańcy Mielnika i 
takich wsi jak Sutno, Wajków i Niemirów. 

Została zakończona budowa drogi wojewódzkiej na ciągu Olchowicze – Św.Góra Grabarka 

� W dniach 9-10 sierpnia br. odbyły w Mielniku XIII „Muzyczne Dialogi nad Bugiem”, jak 
oceniają władze wojewódzkie była to udana impreza, godna rangi imprezy wojewódzkiej. 
Podobne odczucia maja chyba wszyscy, którzy w niej uczestniczyli. 

� 1 września br. odbędzie się w Mielniku oddanie do użytku sali gimnastycznej i 
jednocześnie wojewódzka inauguracja roku szkolnego. Zostało na tę uroczystość 
zaproszonych ok.200 gości. Pan Wójt wyraził nadzieję że radni również będą w niej 
uczestniczyli oraz zaprosił do udziału w tak ważnej uroczystości wszystkich mieszkańców 
gminy. Sala w Mielniku spełnia wszelkie wymogi takich obiektów, ma saunę, pełne 
nagłośnienie. Na dzień dzisiejszy jest to jedna z najlepszych sal w całym powiecie 
siemiatyckim. Przeprowadzono również remont korytarzy w szkole oraz gruntowny 
remont przedszkola. 
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Rada Gminy przyjęła do wiadomości sprawozdanie złożone przez Pana Wójta. 
 

Do punktu 5. 
 
Interpelacja nr 21/03 Pani Heleny Datczuk 
1. Nie otrzymałam odpowiedzi na interpelację z poprzedniej sesji, dotyczącą ustawienia 

znaków ostrzegawczych „Uwaga na zwierzęta gospodarskie”. 
2. Na jaką ogólną kwotę złożona została korekta deklaracji PERN i jakiego dotyczy okresu ? 
3. Jeżeli są środki finansowe zwracam się z prośbą o wykonanie oświetlenia ulicznego na 

gminnej drodze przy której znajdują się gospodarstwa rolne : Tiwończuk Leona, 
Kożuchowskiego Romana, Ejsmonta Jacka, Kuczyńskiego Rościsława, Gładysz 
Sergiusza. 

(w zał. na str................prot.) 
 
Interpelacja nr 22/03 Pana Jerzego Terebuna 
1. W imieniu mieszkańców wsi Maćkowicze proszę o interwencję do wykonawcy naszej 

drogi o poprawę jej stanu. Droga ta jest w stanie krytycznym, w niespełna po roku jej 
budowy. Na stan dzisiejszy na drodze są górki z tłuczu, które miały być wtopione w 
podłoże. Droga ta jest na gwarancji ale i tak nie została wykonana należycie. 

2. Mieszkańcy wsi Kudelicze, którzy udostępnili swoje działki do budowy drogi do 
Grabarki, proszą o interwencję do Zarządu Dróg Wojewódzkich o należny im ekwiwalent 
za utracone części swych działek. 

(w zał. na str................prot.) 
 
Zapytanie Pana Kazimierza Toboty 
1. Z jakiego powodu nastąpiła zmiana wielkości kosztów wykonania ul. Zamiejskiej, 

planowano na nią dużo mniej a teraz okazuje się że trzeba więcej ? Czy zwiększył się 
zakres wykonywanych robót ? 

2. Na posiedzeniu Komisji radni zastanawiali się czy warto w bieżącym roku rozpoczynać 
remont ulicy Brzeskiej z uwagi na fakt, iż w przyszłym roku rozpocznie się budowa 
kanalizacji i jest wielce prawdopodobne że trzeba będzie naruszyć nawierzchnie tej ulicy ? 

 
Do punktu 6. 

 
Rada Gminy przyjęła do wiadomości informację o przebiegu wykonania budżetu 

gminy za I półrocze 2003r. 
(w zał. na str................prot.) 

 
Do punktu 7. 

 
Pani Skarbnik Gminy omówiła proponowane zmiany do budżetu gminy na 2003r. 
Zwiększenie budżetu następuje o kwotę 369.534 złotych. Budżet po zmianach wynosi 
7.731.205 złotych. 
 
Pan Wójt Gminy 
Odpowiadając na zapytanie Pana Toboty, dotyczące zwiększenia środków na ulicę Zamiejską, 
poinformował, że w budżecie gminy przeznaczono na ten cel zbyt małe środki i dlatego, w 
sytuacji zwiększenia budżetu z tytułu korekty deklaracji PERN, jest możliwość ich 
zwiększenia. 
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 Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, podjęła uchwałę nr VII/38/03 
w sprawie zmian w budżecie gminy na 2003r. 

(w zał. na str................prot.) 
 

Do punktu 8. 
 
Pan Wójt Gminy 
Stwierdził, że Rada Gminy jest przed momentem kiedy zapadnie bardzo ważna, historyczna 
decyzja. Przyjęcie koncepcji kanalizacji sanitarnej dla gminy Mielnik będzie pierwszym 
krokiem na drodze do rozwiązania problemu gospodarki ściekowej w gminie. Następnym 
ważnym wydarzeniem, będzie to, kiedy będziemy podejmować decyzję o gospodarce 
śmieciowej. 
Koncepcja jest to określenie sposobu rozwiązania odprowadzania i oczyszczania ścieków z 
całej gminy. Ze względu na wielkość tego zadania zostało ono podzielone na 5 układów z 
pięcioma oczyszczalniami ścieków, z czego największy układ dotyczy Mielnika i Osłowa. 
Szczegółowo na ten temat mówiła jedna z autorek tej koncepcji na posiedzeniu wszystkich 
komisji w dniu 26 sierpnia br. 
Rozstrzygnięcie tego, gdzie będzie usytuowana oczyszczalnia w Mielniku, czy w dołku czy 
np. na Czerwonej Górze proponuje pozostawić do czasu tworzenia projektu i przedstawienia 
propozycji projektantów. Dzisiaj decydujemy tylko o tym czy robimy to w ogóle i w ilu 
etapach. 
 
Pan Władysław Stankiewicz 
Dyskutując na posiedzeniu komisji, przy udziale autorki koncepcji, zadawano jej pytania czy 
konieczne jest usytuowanie oczyszczalni przy sośnie. Odpowiedź była taka że nie, ponieważ 
ścieki będą tłoczone do oczyszczalni i nie ma znaczenia w którą stronę będzie się je pchać. W 
koncepcji umieszczono oczyszczalnię tam, ponieważ w planie zagospodarowania była 
przeznaczona w tym miejscu działka na ten cel i tylko to zadecydowało o takim rozwiązaniu. 
Nie ma przeszkód, zdaniem Pani projektant, aby oczyszczalnia była po drugiej stronie 
Mielnika, na Przedmieściu. 
Pan Stankiewicz, jak również pozostali radni z Mielnika, są zdecydowanie przeciwni budowie 
oczyszczalni od strony Osłowa. 
Przeciw umieszczeniu tam oczyszczalni przemawia taki fakt, że 90 % wiatrów to wiatry 
zachodnie i istnieje obawa że może się zdarzyć, że fetor z ścieków w razie jakiejś awarii może 
się nieść na cały Mielnik. Pan Stankiewicz nie wierzy w 100% hermetyczność obiektu 
oczyszczalni. 
Drugim argumentem na nie jest to, że Trojan to wizytówka całej gminy. Z stamtąd jest 
najlepszy widok na dolinę Bugu, tam zatrzymują się turyści, rozbijają namioty, tam 
przyjeżdżają wędkarze. Czy pierwszym widokiem dla przyjeżdżających do Mielnika ma być 
widok oczyszczalni, choćby najlepszej i najpiękniejszej ? 
Za tym, że oczyszczalnię należy umieścić po stronie Przedmieścia przemawia również fakt, 
że mógłby do niej być podłączony z jednej strony Wajków a z drugiej Osłowo. 
W sprawie lokalizacji oczyszczalni ścieków powinni wypowiedzieć się mieszkańcy Mielnika 
i na etapie jej projektowania należy nie zapomnieć o tym. 
 
Pani Walentyna Wierzba 
Stwierdziła, że jest za budową kanalizacji ale najpierw, zanim wyda się na ten cel 
jakiekolwiek pieniądze, należy dokładnie zbadać czy będą chętni do podłączenia się. Może 
być tak, jak opowiadała o tym Pani projektant, że w niektórych miejscowościach są 
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oczyszczalnie ale nie wpłynęła do nich ani kropla ścieków, bo nie było chętnych na przyłącza 
kanalizacyjne. 
Zaapelowała również o udział samorządu mieszkańców w fazie projektowania oczyszczalni, 
po to, aby uzgodnić optymalne miejsce do jej lokalizacji. 
 
Pan Tomasz Gorochowicz 
Poinformował, ze to wszystkie uwagi Pani radnej są opisane w treści uchwały, par.4. tej 
uchwały mówi : 
1. System kanalizacji realizowany będzie etapowo. 
2. W pierwszym etapie przystąpi się do budowy oczyszczalni w Mielniku wraz z kanalizacją. 
3. Realizacja kolejnych etapów uzależniona będzie od możliwości finansowych gminy, 

zapotrzebowania mieszkańców, analizy ekonomicznej realizacji inwestycji. 
 
Pan Wójt Gminy 
Zatwierdzenie koncepcji kanalizacji oznacza, że dzielimy całą sanitację gminy na 5 etapów, a 
pierwszym z tych etapów jest budowa oczyszczalni w Mielniku. Jak już było mówione 
wcześniej, oczyszczalnia ta, oprócz ścieków kanalizacyjnych będzie przyjmować ścieki 
dowożone samochodami. Dokumentacja projektowa będzie robiona tylko na I etap 
kanalizacji, co łącznie z budową potrwa do 1,5 roku albo i dłużej. Po tym czasie raz jeszcze 
zrobi się analizę, zobaczymy ile ludzi w Mielniku podłączy się do kanalizacji i będzie wtedy 
wiadomo czy kontynuujemy ten temat czy poprzestajemy na Mielniku, bo brak jest 
zainteresowania. 
 
Pan Antoni Słoniowski 
Poinformował radnych, że ma doświadczenie w eksploatacji małych oczyszczalni, jest to 
rzecz niezwykle kosztowna i stanowi problem w sytuacji małej ilości ścieków. Taka właśnie 
sytuacja jest w Adamowie, gdzie do oczyszczalni jest podłączonych 40 rodzin i jest to 
zdecydowanie za mało. Pan radny uważa, że oczyszczalnia w Mielniku powinna być 
przygotowana na przyjęcie ścieków z całej gminy, bo może się okazać że na niej zakończy się 
kanalizacja gminy Mielnik. Zdaniem Pana radnego małe oczyszczalnie na razie nie sprawdzą 
się, może zmieni się to za 10-15 lat, kiedy będą znane nowsze technologie. 
Odnośnie wypowiedzi Pana Stankiewicza, dotyczącej nowych technologii tłoczenia ścieków 
stwierdził, że pod górę to dobrze się pompuje wodę, ze ściekami jest gorzej. Ścieki nie są 
czyste, zatykają kolektory, należy przewidzieć agregaty prądotwórcze w przypadku 
wyłączenia energii elektrycznej. Są to sprawy bardzo złożone i kosztowne, nie zbyt dobrze 
sprawdzające się w praktyce. Robi się tak wówczas, kiedy nie ma już innego wyjścia, stąd 
trzeba bardzo zastanowić się nad lokalizacją oczyszczalni. Tam gdzie jest spływ grawitacyjny 
jest zawsze dużo łatwiej i taniej. 
 
Pan Władysław Stankiewicz 
Stwierdził, że nie rozumie dlaczego Pan Wójt i Pan radny Słoniowski powzięli przekonanie 
że jest zwolennikiem budowania oczyszczalni na górce czy wręcz Czerwonej Górze, jak to 
określił Wójt. Jest to nieprawdą. Jeżeli w dokumentacji jest założenie, że ścieki do 
oczyszczalni będą tłoczone kanałem ciśnieniowym, to nie ma różnicy w którą stronę będzie to 
robione. 
 

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych podjęła uchwałę nr VII/39/03 w 
sprawie uchwalenia koncepcji kanalizacji sanitarnej dla gminy Mielnik. 

(w zał. na str................prot.) 
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(po przerwie) 
 

Do punktu 9. 
 

Pan Tomasz Gorochowicz omówił projekt uchwały w sprawie opinii dotyczącej zmiany 
charakteru użytkowania gruntów z rolnego na leśny. 
Projekt tej uchwały wynika z ustawy o przeznaczeniu gruntów rolnych do zalesienia, rolnicy 
składają wnioski do Starostwa Powiatowego o wyrażenie zgody na przeznaczenie gruntów 
rolnych do zalesienia i ustalenie ekwiwalentu za prowadzenie uprawy. Jednym z etapów całej 
procedury jest wydanie przez właściwą radę gminy opinii dotyczącej zmiany charakteru 
użytkowania gruntów z rolnego na leśny. 
 
Pan Antoni Słoniowski 
Zwrócił się z zapytaniem co jest przyczyną tego, że część wniosków jest zaopiniowanych 
pozytywnie a część negatywnie ? 
 
Pan Tomasz Gorochowicz 
Przeznaczenie działek w planie przestrzennego zagospodarowania było przesłanką wydania 
pozytywnej bądź negatywnej opinii. Działki lub ich części znajdujące się w granicach polno-
leśnych otrzymały pozytywną opinię, działki leżące poza tymi granicami – negatywną. 
 

Rada Gminy 14 głosami za, przy 1 głosie wstrzymującym się, podjęła uchwałę nr 
VII/40/03 w sprawie opinii dotyczącej zmiany charakteru użytkowania gruntów z rolnego na 
leśny. 

(w zał. na str................prot.) 
 

Do punktu 10. 
 
Pan Tomasz Gorochowicz omówił projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy cenowej 
na zbiorowe zaopatrzenie w wodę z ujęć wody na terenie gminy Mielnik.. 
Projekt uchwały został przygotowany na wniosek przedsiębiorstwa eksploatującego nasz 
wodociąg. Taryfa miałaby obowiązywać od początku października 2003r. do końca września 
2004r. Ustawa o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym odprowadzaniu ścieków 
mówi, że przedsiębiorstwo wodno-kanalizacyjne, w terminie 70 dni przed planowaną datą 
wejścia taryfy w życie, przedstawia radzie gminy wniosek o jej zatwierdzenie, wraz ze 
szczegółową kalkulacją cen i opłat. Przedsiębiorstwo dopełniło tego warunku i wniosek został 
złożony w terminie. Z kolei Rada Gminy ma 45 dni, od daty złożenia wniosku, na 
zatwierdzenie zaproponowanej taryfy. Nie podjęcie przez Radę Gminy w tym terminie 
uchwały spowoduje, że taryfa ta wejdzie w życie po upływie 70 dni od dnia złożenia wniosku. 
 

Rada Gminy 15 głosami przeciw, przy obecności 15 radnych, nie podjęła uchwały w 
sprawie zatwierdzenia taryfy cenowej za zbiorowe zaopatrzenie w wodę z ujęć na terenie 
gminy Mielnik. 
 
Pan Wójt Gminy 
Stwierdził, że stanowisko Rady Gminy w tej sprawie jest dla Wójta sygnałem aby zastanowić 
się nad dalszą eksploatacją naszego wodociągu. 
Zapewnił, że nie będzie tego robił pochopnie, postara się na ostatnią sesję w br. przedstawić 
jakąś propozycję w tej sprawie. Zaproponował, aby wszyscy, którzy będą mieli jakiekolwiek 
propozycje w tej sprawie, zgłaszali się z tym do niego lub do Pana Gorochowicza. 
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Do punktu 11. 
 
Pan Wójt poinformował, że Wojewoda Podlaski uchylił podjętą przez Radę Gminy, w dniu 
26 czerwca br., uchwałę w sprawie włączenia przedszkola w Mielniku w skład Zespołu Szkół 
w Mielniku. Przyczyną tego było naruszenie prawa, polegające na braku zgody kuratora na 
włączenie przedszkola do Zespołu Szkół. Zgody takiej nie było, ponieważ o nią nie 
występowaliśmy. 
Pan Wójt uważa, wbrew temu co mówią inne osoby, że taka zgoda była potrzebna i dlatego 
wystąpił do Ministerstwa Edukacji z zapytaniem w tej sprawie. Odpowiedź Ministerstwa nic 
już tu nie zmieni, chodzi tylko o zaspokojenie ciekawości. 
Obecnie jest już zgoda kuratora na włączenie i nic nie stoi na przeszkodzie aby ponownie 
podjąć tę uchwałę. 
 

Rada Gminy 10 głosami za, przy 1 głosie sprzeciwu i 4 głosach wstrzymujących się, 
podjęła uchwałę nr VII/41/03 w sprawie włączenia Przedszkola w Mielniku w skład Zespołu 
Szkół w Mielniku. 

(w zał. na str................prot.) 
 

Do punktu 12. 
 
Pan Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie powołania zespołu 
opiniującego kandydatów na ławników. 
 

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, podjęła uchwałę nr VII/42/03 
w sprawie powołania zespołu opiniującego kandydatów na ławników. 

(w zał. na str................prot.) 
 

Do punktu 13. 
 
Odpowiedź na zapytanie Pana Kazimierz Toboty. 
Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy 
Na pierwszą część zapytania, dotyczącą zmiany wysokości środków na ul. Zamiejska Pan 
Wójt udzielił odpowiedzi w pkt 7 porządku obrad. 
Jeśli chodzi o ulicę Brzeską, w stronę Przedmieścia, to należy ją koniecznie w bieżącym roku 
naprawić, bo nie da się już po niej jechać. Nie należy się obawiać, że budowa kanalizacji 
zrujnuje ten odcinek drogi, ponieważ obecne technologie pozwalają na wycięcie odcinka 
asfaltu pod wykopy, bez uszkadzania reszty nawierzchni. Nie jest to jakieś łamanie asfaltu 
koparką, o czym być może myślą radni. Ponadto jest bardzo duże prawdopodobieństwo, że 
niewielu mieszkańców Przedmieścia zechce się podłączyć do kanalizacji. Czy z tego powodu, 
jeszcze przez 2 lub 3 lata, mamy jeździć po dziurach i łamać resory w samochodach ? 
Zadziwiająca jest postawa niektórych radnych, zwłaszcza tych, którzy są radnymi nie po raz 
pierwszy. W poprzednich kadencjach ciągle zadawali pytania kiedy ten odcinek drogi 
zostanie naprawiony, a teraz, kiedy można to zrobić, mają jakieś obiekcje. 
 
Odpowiedź na interpelację nr 21/03 
Odpowiedzi udzielił Pan Tomasz Gorochowicz-Z-ca Wójta Gminy 
1. Zlecenie ustawienia znaków „Uwaga na zwierzęta gospodarcze” uszło uwadze Pana 

Gorochowicza, za co przeprosił Panią radną. Interpelacja ta zostanie niezwłocznie 
przesłana do Podlaskiego Zarządu Dróg Wojewódzkich Rejon Dróg w Siemiatyczach. 
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2. We wrześniu br. dojdzie może do uzupełnienia oświetlenia ulicznego na bocznych 
uliczkach w kilku miejscowościach gminy, zgodnie ze zgłaszanymi wcześniej wnioskami. 
Jest pewien z tym problem, ponieważ potrzeba to zrobić specjalistycznym sprzętem i 
jedyną firmą na naszym terenie, która wykonuje takie zlecenia, jest „Eltor”. Przez całe 
lato firma ta miała intratne zlecenia w innych częściach Polski i nie dysponowała czasem 
na pracę dla nas. Teraz zrealizuje wcześniej zgłoszone przez nas wnioski, zaś prace w 
Moszczonie i Tokarach zostaną wykonane w przyszłym roku. 

3. Odpowiedzi na tę część interpelacji udzieliła Pani Łarysa Kierkowicz-Skarbnik Gminy. 
Po złożeniu przez PERN korekty deklaracji w czerwcu br. ogólna kwota podatku wyniosła 
4.032.294 zł. Jednocześnie Nadleśnictwo i Zakłady Kredowe złożyły korektę 
zmniejszającą podatek. Po zwiększeniu przez PERN i zmniejszeniu przez te dwie firmy, 
podatek od nieruchomości wzrósł o kwotę 2.371.952 zł. To są dane na dzień dzisiejszy, do 
końca roku może się to jeszcze zmienić. 

 
Odpowiedź na interpelację nr 22/03 
Odpowiedzi udzielił Pan Tomasz Gorochowicz-Z-ca Wójta Gminy 
1. Liczyliśmy, że przez lato, stan drogi w Maćkowiczch ulegnie poprawie, tak się jednak nie 

stało. W związku z tym zwrócimy się do wykonawcy tej drogi o jej naprawę, polegającą 
na położeniu nowej warstwy nawierzchni z masy bitumicznej. 

2. Zwrócimy się do Podlaskiego Zarządu Dróg Wojewódzkich o przyśpieszenie działań 
zmierzających do wypłacenia odszkodowań za grunty zajęte pod budowę drogi. 

 
Do punktu 14. 

 
Pan Tadeusz Niewiadomski – Kierownik ARiMR w Siemiatyczach 
Poinformował, że w okresie jesienno-zimowym będą przeprowadzane szkolenia rolników, 
dotyczące wypełniania wniosków na dopłaty rolne. Rolnicy aby móc skorzystać z takich 
dopłat muszą spełnić następujące warunki : 

• posiadać konto bankowe, 
• uzyskać zaświadczenie z właściwego Urzędu Gminy o tym, że są właścicielami 

gospodarstwa rolnego, 
• wypis z rejestru gruntów co do wielkości i numerów działek. 

O sprawy te należy zadbać odpowiednio wcześniej, należy również uregulować sprawy 
własnościowe gospodarstw. 
Pan Kierownik zaapelował również do rolników, hodowców bydła, o informowanie Agencji o 
wszelkich zmianach w liczbie zwierząt w gospodarstwie. O każdym przypadku padnięcia, 
sprzedaży itp. należy zawiadamiać Agencję. Jeśli będzie rozbieżność w liczbie zwierząt 
posiadanych przez rolnika w stosunku do danych jakie będzie miała Agencja, rolnicy nie 
otrzymają dopłat. 
Pan Niewiadomski udzielał odpowiedzi na pytania zadawane przez radnych i gości obecnych 
na sesji. 
 
Pani Maria Boguszewska 
Zaapelowała do radnych o nie wyrażanie zgody na lokalizację oczyszczalni ścieków przy 
sośnie, bo w ten sposób, na trwałe, zeszpecimy jeden z najpiękniejszych zakątków naszej 
gminy. 
Pani Boguszewska zwróciła się z zapytaniem jakie są losy złożonego przez nią wniosku do 
planu zagospodarowania, w sprawie przekwalifikowania gruntów rolnych na leśne? 
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Pan Tomasz Gorochowicz 
Wszystkie zgłoszone do planu wnioski przeszły wstępną weryfikację, będą dokładnie 
rozpatrywane w momencie kiedy zaczną się prace nad planem. W tej chwili jeszcze nic się z 
nimi nie dzieje. 
 
Pan Piotr Wysocki 
W imieniu dyrektora siemiatyckiego SP ZOZ poinformował o funkcjonowaniu służby 
zdrowia w Mielniku. Zaapelował do mieszkańców gminy o składanie deklaracji 
przynależności do lekarza, ponieważ jeśli do końca br. nie zostanie złożona odpowiednia ilość 
deklaracji, Ośrodek Zdrowia w Mielniku przestanie istnieć. Poprosił sołtysów o zabranie z 
Urzędu Gminy druków deklaracji i rozprowadzenie ich wśród mieszkańców swoich wsi. 
Druki te składa się w 3 egzemplarzach. 
 
Pan Wójt Gminy przyłączył się do tego apelu, przypomniał że jesteśmy obecnie w bardzo 
dobrej sytuacji, mamy do wyboru wielu lekarzy, nie tylko jednego jak było dotychczas. 
Bierna postawa mieszkańców może spowodować to, że w ogóle możemy zostać pozbawieni 
opieki medycznej. Tylko złożenie deklaracji do Ośrodka Zdrowia w Mielniku jest gwarancją 
tego, że lekarz w Mielniku będzie. Pan Wójt poinformował, że obecnie nie ma żadnego 
problemu z uzyskaniem skierowania do specjalisty czy na niezbędne badania dodatkowe, co 
wcześniej, przy lekarzu rodzinnym, uzyskanie takich skierowań było zmorą wszystkich 
pacjentów. 
 
Pan Jan Saciuk 
Zgłosił potrzebę wykoszenia poboczy na drodze z Mielnika do Niemirowa. 
 
Pan Sławomir Dacewicz 
Zwrócił się z zapytaniem co dalej z uruchomieniem kiosku informacji turystycznej ? 
 
Pan Wójt Gminy 
Otrzymaliśmy z Urzędu Marszałkowskiego komputer wraz z programem, jesteśmy w sieci i 
cały czas wprowadzamy swoje dane. Kiosku jeszcze nie ma, w dniu dzisiejszym Pan Wójt 
niewiele wie na ten temat, ale do końca września br. będzie miał spotkanie w Urzędzie 
Marszałkowskim w sprawie turystyki i zapyta o tę sprawę. 
Pan Wójt zaprosił wszystkich obecnych na sesji do udziału w imprezie organizowanej przez 
GOK, „Pożegnanie lata”. Impreza odbędzie się w dniu 30 sierpnia br. w Topolinie, początek o 
godz.1600. 
 
Pani Helena Datczuk 
Poinformowała, że w dniu 7 września br. w świetlicy w Moszczonie Królewskiej odbędą się 
występy zespołów ukraińskich, będą to nieodpłatne występy, mieszkańcy wsi mają tylko 
przygotować poczęstunek dla artystów. Pani Datczuk zwróciła się do Pana Wójta z prośbą o 
wyasygnowanie na ten cel pewnej kwoty pieniędzy. 
 
Pan Wójt poinformował, że w tej kwestii należy kontaktować się z Dyrektorem GOK, który 
dysponuje budżetem przeznaczonym na kulturę. 
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Do punktu 15. 
 

Wobec wyczerpania porządku obrad VII sesji Rady Gminy Mielnik Przewodniczący 
Rady podziękował radnym i gościom za udział w sesji i zamknął jej posiedzenie. 
 
 
 
Protokołowała 

Elżbieta Szymańska 


